
Skjernådalens Lystfiskerforening  

Generalforsamling torsdag den 29. februar 2024 kl. 19.00 

i Zpey Lodge, Ånumvej 160, 6900 Skjern. 

 

Dagsorden 

1. Valg af dirigent. 

Kenny Frost er valgt  

GF er indkaldt rettidigt kunne Kenny konstatere.  

 

 

2. Formandens beretning. 

Bo kunne berette om en med hhv. tørke eller for meget vand. Fiskeriet – ca. samme 

antal fiskere ved åen 2023 – 885 havørreder og ca 1250 laks. En nedgang i antal fisk ift. 

De forrige år. Hvad er årsagen hertil er der ingen der ved. Vi håber og krydser fingre for  

en bedre opgang i 2024. Største fisk 21 kg!!! – Der har været udfordringer med ulovlige 

drænspulinger og der er taget fat i at række ud til lodsejere for at hjælpe at gøre det 

rigtigt. Bestandsanalyse viste en tilbagegang på 38 procent – ca. 4000 laks.  

Der er vigtigt at vi forsat sætter speed på restaureringen af åen – der er mange store 

projekter under opsejling. Havørreden er steget – men nok pga. vores udsætninger – 

men vi håber det fortsætter. Skarv er en fortsat udfordring, men i 2023 er der sat endnu 

mere gang i skarvreguleringen. 

Medlemmer ligger også i år stabilt som de tidligere år.  Det er en prisstigning for 2024 

som vi desværre ikke kan gøre noget ved. Opkøb af private parceller er en mulig 

udfordring i fremtiden og vi håber det har fundet et leje nu, for det er ikke noget vi kan 

gøre noget ved. Det har meget vand i systemet så det bliver spændende at følge om det 

har ødelagt noget. Kontrollen har kontrolleret 1596 personer ved åen i 2023 – vi er pt. 

26 opsynsfolk og det er en stigning på 7 personer ift. 2023 så der har været meget 

kontrol – det har kun været småting generelt set, der har ikke været nogle ”støvlelaks” i 

2023 – til gengæld er der store udfordringer med for sent indrapporterede laks – det er 

nok noget som i fremtiden kan give bøder – så et opråb – husk at få de fisk 

indrapporteret rettidigt. Nak og æd var på besøg i 2023 og de kom imens den store 

kvote var åben.  



Det er lavet en ny fantastisk bog som MB og KF har forfattet – klar købsanbefaling fra 

BO. Den er historisk og meget flot lavet.  

Der blev stillet spørgsmål omkring skarv om vi kan gøre mere – Per K – kommer tilbage 

under evt.  

Er slusen et problem – kan man evt. flytte udløbet til Nymindegab?  En spændende 

tanke, men det er nok en svær opgave. Kan man evt. prøve at arbejde den vej.  

Hvad med et kamera til at tælle fisk? der er 12 sluseporte så der er en teknisk 

udfordring – men måske teknologien bliver bedre i fremtiden.  

 

3. Kassererens beretning og fremlæggelse af årsregnskab 2023 til godkendelse. 

Kjeld – der er en stigning i antal kortsalget på ca. 85.000 dkk  

NST – har sat vores adm. Bidrag ned til 75.000 fra 100.000 dkk og tidligere 125.000 dkk 

vi vil prøve at få den udvikling stoppet eller evt. pristalsreguleret.  

Resultatet viser et overskud 20.522 dkk før renter – og efter afkast på aktier så et 

overskud 32445,89 dkk. Regnskabet er revideret og godkendt af vores revisorer. 

Der blev stillet spørgsmål om hvor meget vi reelt set betaler i husleje til vores klubhus 

og det er 5000 dkk pr. år efter kommunale tilskud.  

Hvor mange medlemmer er for 2024 indtil videre 222 ( 42 endnu ikke betalt ) 4 junior – 

19 ungdom – familie kort 60? 

Regnskabet er godkendt.  

 

4. Forslag til kommende års budget, herunder fastsættelse af næste års kontingenter.  

Budget for 2024 – en stigning i kontingent /fiskekort pga. prisstigning i fiskekort og 

dermed og flere penge til NST og øvrige lodsejere. Der er fortsat afsat penge til juniorer 

som er en vigtig del som vi gerne vil have mere aktivitet.  Budgettet viser et overskud på 

1700 dkk og dermed uændret egenkapital – så bestyrelsen foreslår uændret kontingent 

for 2025 – NST har lovet ingen prisstigninger i de næste 5 år.  

Skal vi have så mange penge i egenkapital blev der spurgt og vi er nødt til at skal have 

en buffer – vi har risikoen for at kortsalgssteder betaler deres salg af fiskekort fordi NST 

ikke tager nogen risiko.  

Er der noget i vedtægterne der siger hvor meget egenkapital der skal være i foreningen. 

Skal det evt. reguleres?  

Det er ikke indregnet samme antal medlemmer – fordi der er pga. prisstigning på 

kortet.  

Borris og NST har tilkendegivet 4-5 år med at stige yderligere.  

Hvis DSF laver en stigning skal vi selvfølgelig have det oveni i kontingentet.  

Juniorer koster 350 som medlemmer, men kan købe et årskort til 40 dkk.  

KF – påpeger at med en stigning til lodsejerne også kan modvirke opkøb af parceller. 



 

 

5. Orientering fra udvalgene: vandpleje-, junior-, kontrol.  

Stefan – Pumpe Midtvest der afvander blandt andet Lundenæs – den pumpestation 

bliver nedlagt og stoppet og der kommer dermed en sø ved Lundenæs om efteråret / 

vinteren.  Der er udfordringer med fjordens tilstand og vores udsætninger er fortsat helt 

vitale for at modvirke og ørreder forsøger man at sætte ud på flere steder.  Et projekt i 

støbeskeen med tarm møllebæk systemet og der skal bruges nogle hænder. 

Motorbøren DSV er kæmpe plus. Stefan tager skrivebordsarbejdet og Martin det 

praktisk. Stefan estimerer at han bruger 300-400 timer på dette på årsbasis. Er Tarm 

møllebæk målsat – ja det er den. Hvordan kan kommunen så tillade at der bliver gravet i 

den – skal kommunen anmeldes blev der spurgt? Steen M tager kontakt til kommunen.  

Junior afd. – vi har kun 4 juniorer pt. Så det er ikke nemt at arbejde med – vi håber at 

den udvikling vendes.  

Kan man lave et samarbejde med en ungdomsskole, blev der spurgt. Er det muligt at få 

mere gang i det?  

 

6. Behandling af indkomne forslag.  

Forslag modtaget fra Steen Mortensen: Det pålægges bestyrelsen i 2024 at undersøge 

muligheden for etablering af fluezoner for den kommende sæson eller fra og med 2025. 

Såfremt foreningerne i området er med på den, at det skal etableres som en 

forsøgsordning, som man så kan evaluere efter et par sæsoner. Se vedlagte bilag. 

Steen M løb hans forslag igennem, dette er vedhæftet referatet.  

Forslaget er sendt til NST og der er svaret er på mail, som Steen M får mailen og er villig 

til at droppe forslaget. Martin siger at et forslag kunne være at dele kvoten 50/50 

imellem Spin og Flue. Flemming spørger om man kunne lave både spinne og flue zoner 

så det er en til en, så det ikke er forskelsbehandling.  

Steen trak forslaget tilbage! 

Steen anbefaler at der laves et udvalg til arbejde videre med tankerne.  

KF – forslag til DTU omkring kun finneklippede fisk tages med hjem – det arbejdes der 

videre med.  

 

7. Valg af formand. På valg: Bo Nielsen. 

Bo er genvalgt  

 

8. Valg af kasserer. Kassereren er ikke på valg i lige årstal. 

 

9. Valg af bestyrelsesmedlemmer.  



På valg: Stefan Meldgaard og Claus Skeldal. 

Begge er genvalgt  

 

10.  Valg af 1 af 2 revisorer. På valg: Birger Dam. 

genvalgt  

 

11.  Valg af revisor suppleant. 

Allan genvalgt. 

 

12.  Eventuelt. 

 

 

 

Forretningsorden for afholdelse af generalforsamling 

i Skjernådalens Lystfiskerforening. 

1. Formanden byder velkommen og forestår valget af dirigent.  Denne må ikke være medlem af, eller på valg til 
foreningens bestyrelse.  Dirigenten må ikke selv have forslag på dagsordenen. 

 

2. Dirigenten konstaterer om generalforsamlingen er rettidig indkaldt og beslutningsdygtig.  
Er generalforsamlingen ikke lovligt indkaldt, skal hele generalforsamlingen godkende gennemførelsen af 

generalforsamlingen, for at denne kan erklæres gyldig. 

Dirigenten fremlægger og beder om godkendelse af forretningsordenen. 

 

3. Der vælges 2 stemmetællere blandt deltagerne. 
 

4.   Dirigenten oplæser dagsordenens punkter, og spørger til indvendinger eller ændringer. 

      Derefter erklæres dagsordenen for godkendt for generalforsamlingen. 

 

5.    Dirigenten afholder generalforsamlingen i henhold til forretningsordenen og vedtægterne. 

Ordet tildeles ved håndsoprækning i rækkefølge. 

Dirigenten kan vælge at springe i talerækken, hvis det er logisk for behandlingen af emnet. 

Man kan kun få ordet i forhold til det behandlede punkt på dagsordenen. 

 

            Hvis man ikke mener at generalforsamlingen bliver afviklet korrekt, beder man om ordet til  



            forretningsordenen og fremfører sin indsigelse. 

 

6.   Alle valg foregår ved håndsoprækning og almindelig stemmeflerhed undtaget: 

       1. Personvalg, som foregår skriftlig ved almindelig stemmeflerhed. 

       2. Valg og beslutninger der ifølge vedtægterne kræver andet end almindelig stemmeflerhed. 

 

7.    Dirigenten indlægger pauser efter behov. 

 

8.    Dirigenten kan beslutte at begrænse taletid og antal af indlæg og kommentarer til de enkelte punkter på 

dagsordenen. 


